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לראשונה בתולדות אילת 
מיון  חדר  אתמול  נפתח 
בבבית  ולנוער  לילדים  ייעודי 
החולים יוסטפל - ביה"ח היחיד 
קשה  אולי  הדרומית.  בעיר 

־להאמין, אבל עד כה לא פעל מעו
לם חדר מיון לילדים באילת, גם 
של  פעילותו  שנות  ב־56  לא 
ביה"ח, למרות דרישות ותלונות 

בנושא זה במשך שנים רבות.
חדר מיון הילדים החדש, שדבר 

לראשו כאן  מתפרסם  ־פתיחתו 
נה, יפעל בתוך חדר המיון הכללי 

יוסטפל, ופתיחתו מתאפש ־של 
רת בעקבות שיתוף פעולה רפואי 
יוצא דופן בין שניים מבתי החולים 
שבבעלות קופ"ח כללית: יוספטל 
ושניידר בפתח תקווה, שהוא בית 

־החולים מהגדולים, מהטובים ומה
מרכזיים בארץ לילדים. ליוספטל 
פונים כ־35 אלף מטופלים בשנה, 

מתוכם כ־15% ילדים ובני נוער.

בזכות הגעת מומחים
במסגרת שיתוף הפעולה, רופאים 
משניידר יגיעו במיוחד מדי שבוע 
במשך  אחראיים  ויהיו  ליוספטל 
שבוע להפעלה ולטיפול בילדים 

־בחדר המיון לילדים. מדובר ברו
־פאים מומחים בכירים לרפואת יל

דים ולרפואה דחופה בילדים. עוד 
מתוכננים להגיע ליוספטל מומחים 
ברפואת ילדים שעושים התמחות 
ברפואה דחופה בילדים בשניידר. 
במסגרת זאת אתמול טס לאילת 
מנהל המיון של ביה"ח שניידר, 

־ד"ר רון ברנט, שיהיה התורן בש
עות היום וכונן בשעות הלילה בחדר 

־המיון ביוספטל במשך השבוע הק
רוב. בהמשך בכל שבוע יעשה זאת 

רופא בכיר אחר משניידר.
־שיתוף הפעולה בין יוספטל לש
־ניידר יכלול גם הדרכה של הרו

פאים ביוספטל והגעה של רופאים 
יועצים משניידר למרפאות החוץ 
ביוספטל - מה שצפוי להפחית את 
הצורך של המטופלים לקבל את 

־השירותים מחוץ לאילת. המומ
חים יגיעו ממגוון תחומים ברפואת 
ילדים, ובהם גסטרואנטרולוגיה, 

קר אנדוקרינולוגיה,  ־אלרגיה, 
דיולוגיה, ועוד.

ל"ישראל  אמר  ברנט  ד"ר 
־היום": "צוות רופאי המחלקה לר

־פואה דחופה בשניידר גאה להצ
־טרף לצוות המיון ביוספטל ולק

חת חלק בטיפול בילדים המגיעים 
לשם. בכירי המחלקה שלנו ייסעו 

־לאילת בכל שבוע, יהיו חלק מהרו
פאים המטפלים וידריכו את רופאי 
הבית בגישה העדכנית והמיטבית 
לטפל בילדי אילת והערבה. אנו 

־רואים בכך משימה לאומית ושמ
־חים שבימים קשים אלו אנו יכו

לים לתת כתף ולהשתתף במאמץ 
גם בחזית זו". 

"מענה רפואי מתקדם"
־ד"ר דאהר אגבאריה, מנהל המ

חלקה לרפואה דחופה ביוספטל, 
אמר: "שיתוף הפעולה בין ביה"ח 
יוספטל באילת לבין ביה"ח שניידר 
לרפואת ילדים מהווה מענה רפואי 

והסבי אילת  לתושבי  ־מתקדם 

בה, תוך שילוב ידע ויכולות של 
מרכז רפואי מוביל בישראל בתחום 

רפואת הילדים".
גם  הוקם  החדש  הילדים  מיון 

־בעקבות סדרת הכתבות שפורס
מה בחודשים האחרונים ב"ישראל 

־היום", אשר חשפו את המצוקה הקי
־צונית של שירותי הבריאות והר

פואה באילת. בין היתר, נחשף כי 
על פי הנתונים של יוסטפל, קופ"ח 

־כללית ומשרד הבריאות, בבית החו
לים יש מעט מאוד מומחים בתחומי 
הרפואה הבסיסיים ומחסור מתמשך 

־זה שנים ברופאים מומחים ומנו
סים, כולל בתחומי הרפואה הדחופה 

־בחדר המיון, רפואת ילדים, כירור
גיה כללית, קרדיולוגיה, נוירולוגיה 

ורפואת נשים. 
כמו כן, יש מעט מאוד רופאים 
מתמחים ביוספטל, בניגוד למרבית 

־בתי החולים בארץ, והמתמחים מח
־זיקים למעשה על כתפיהם את הע
־בודה הרפואית בשעות הערב והלי

לה ובסופי השבוע. עוד נחשף כי על 
־המחסור הקשה ומסכן החיים ברו
־פאים מומחים ביוסטפל חזר והת

ריע בשנים האחרונות ראש עיריית 
־אילת אלי לנקרי בפני משרד הב

ריאות, אבל במשך שנים רבות מאוד 
לא חל שינוי משמעותי בנושא זה.

אלי כהן, מנכ"ל כללית, אמר 
"מדובר  כי  היום"  ל"ישראל 
אילת  לתושבי  גדולה  בבשורה 
והסביבה ומענה לאתגר לאומי. 

־שיתוף הפעולה עם שניידר, המו
־ביל בתחומו בישראל, יביא לצמ

צום הפערים בבריאות בין אילת 
למרכז הארץ, כהמשך למחויבותה 
רבת השנים של כללית לטיפול 

־גם בפריפריה ולהבאת מיטב הר
מומחי  הגעת  מקום.  לכל  פואה 
תרומה  תרים  ליוספטל  שניידר 

־גדולה לאילת בכלל ולבית החו
לים בפרט, במיוחד בזמנים שבהם 

־העיר נמצאת תחת איומים ביטחו
ניים מתמשכים. חרטנו על דגלנו 

־להעניק רפואה איכותית ומתקד
מת לכל מטופלינו, ואנו מיישמים 
זאת בזכות הירתמותם של הצוותים 

הרפואיים שלנו". 
־ד"ר אורלי ויינשטיין, ראש חטי

בת בתי חולים בכללית, אמרה: 
־"מדובר ביוזמה חשובה ומשמעו

תית, שחטיבת בתי החולים של 
כללית הובילה במסגרת תוכנית 
כוללת וארוכת טווח לחיזוק ביה"ח 
יוספטל ומרחב אילת כולו ולמתן 
שירותי רפואה איכותיים. כללית, 
14 בתי חולים, רות־  אשר מנהלת
מת את כלל היכולות והמשאבים 
העומדים לרשותה כדי להרחיב את 
כוח האדם הרפואי, ליצור שיתופי 

־פעולה מקצועיים ולחזק את השי
רותים הניתנים באילת".

"אבן דרך חשובה"
ד"ר יפה אשור, מנהלת ביה"ח 
יוספטל, הוסיפה: "שיתוף הפעולה 
בין מרכז שניידר לרפואת ילדים 

־לביה"ח יוספטל הוא אבן דרך חשו
בה בשדרוג ובזמינות של רפואת 

הילדים באילת ובערבה".
־לדברי ד"ר עומר ניב, סגן מנה

לת מרכז שניידר לרפואת ילדים, 
"אנו נמצאים בתקופה מאתגרת 
של מלחמה עם מציאות מורכבת 
שמשפיעה על כולנו, אך למרות 
אנו ממשיכים להעניק  הקשיים 
טיפול מעל ומעבר לילדי ישראל. 
אנו מברכים על שיתוף הפעולה 
בין מרכז שניידר לביה"ח יוספטל, 
שמאפשר גם לילדי אילת והערבה 

את הטיפול הטוב ביותר".
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מאז תחילת המלחמה נמצאת אילת על 
הכוונת של האויב עם מאות ניסיונות 
לשיגורי טילים וכלי טיס בלתי מאוישים אליה. 
בחודשים הראשונים של המלחמה עשרות 
אלפי ישראלים פונו לעיר הדרומית מאזורי 
הקרבות בעוטף עזה והצפון ובכך הכפילו 
ימים ספורים את אוכלוסיית אילת  בתוך 

לכ�150 אלף בני אדם.
ההגירה הזמנית של עשרות אלפי ישראלים 
לעיר רק הבליטה מחדש את האפליה, הקיפוח 
וההזנחה המתמשכים בפריפריה הכי מרוחקת 
בישראל, כאשר במוקד עומד מחסור קריטי 
ברופאים מומחים ובשירותי רפואה בסיסיים 

בבית החולים "יוספטל". 
המרכז הרפואי, השייך לקופת חולים כללית, 
הינו בית החולים הכללי הקטן ביותר בישראל, 
עם 65 מיטות אשפוז, שאמור היה לתת מענה 
לשגרת הטיפול הרפואי בתושבי אילת והערבה 
הדרומית ולאירועי חירום ביטחוניים שעלולים 

להתרחש בעיר בכל עת. 
בשנים האחרונות חזרו והתריעו תושבי אילת 
וראש העירייה אלי לנקרי על ההזנחה הקשה, 

הכרונית והמתמשכת של שירותי הרפואה והב�
ריאות. אולם רק המלחמה והאיום הישיר המת�
מיד על העיר הביאו סוף�סוף את הנהלת משרד 
הבריאות להתעשת ולהקים צוות מיוחד שיבדוק 

את המצוקה הקשה של בית החולים יוספטל.
את הצוות המיוחד הנחשף כאן הקים המנכ"ל, 
משה בר סימן טוב, וזו הפעם הראשונה שמשרד 
הבריאות מכיר ומודה במחסור הקריטי והמסו�

כן בשירותי הבריאות של תושבי אילת, שהוא 
החריף והקשה ביותר בישראל ונמשך עשרות 

שנים ללא שינוי משמעותי.
בראש הצוות עומד ד"ר ספי מנדלוביץ, המ�
שנה למנכ"ל משרד הבריאות, ולצידו נמצאים 
נציגי משרדי הבריאות והאוצר ומקופת חולים 
"כללית" ובהם ד"ר אורלי ויינשטיין, ראש חטי�
בת בתי החולים ב"כללית", וד"ר יפה אשור, 

מנהלת יוספטל.
בכתב המינוי לצוות המיוחד כתב בר סימן 
טוב כי "השינויים הגיאופוליטיים של העת 
האחרונה המחישו עד כמה בית חולים יציב 
באילת חשוב לישראל ברמה האסטרטגית ול�
טווח הרחוק, וחובה על מדינת ישראל להידרש 
לחיזוקו ולהבטחת איתנותו בעת שגרה, כמו 

גם בעת חירום".

מאפיינים דמוגרפיים ייחודיים
בר סימן טוב הדגיש כי "זה זמן רב שבית החו�
לים חווה מחסור כרוני בכוח אדם רפואי מיומן 
וחסר שירותי רפואה שונים, ובניגוד לאזורים 
אחרים בישראל, שבהם לתושבים יש אפש�
רות לפנות לשירותי בריאות בערים וביישובים 
סמוכים, עבור תושבי אילת וחבל אילות מרחק 
הנסיעה לשירותי הבריאות שניתנים מחוץ לעיר 

כה גדול, שהתושבים מסתמכים באופן כמעט 
מוחלט על יוספטל עצמו לצורך מענה אשפו�

זי וחירומי".
בר סימן טוב כתב עוד כי "באילת ישנם 
מאפיינים דמוגרפיים ייחודיים, ביניהם הג�
דילה המשמעותית של האוכלוסייה בתקופות 
התיירות וכמות המפונים שהגיעו מתחילת המ�
לחמה וצפויים להישאר עוד חודשים ארוכים - 
שני שינויים שמחייבים את בית החולים להג�
מיש באופן ניכר את היקף המענה שהוא נותן 

במהלך השנה".
מנכ"ל משרד הבריאות כתב עוד כי "האמצעי 
העיקרי ליצירת בית חולים בעל מערך שירותים 
בר�קיימא הוא הימצאות כוח אדם מיומן וקבוע. 
לאור זאת, עבודת הצוות תתמקד בסוגיית כוח 
האדם ביוספטל, בדגש על רופאים, סוגיה אשר 

לא נמצא לה פתרון כולל בעבר". 
ד"ר מנדלוביץ, המשנה למנכ"ל משרד הב�
ריאות, אמר ל"ישראל היום": "ברור לנו שא�
פשר לצאת מהמלחמה כמו שנכנסנו אליה עם 
מערכת הבריאות באילת ובית חולים יוספטל. 
אף אחד לא חשב שאילת תהיה מטרה ומוקד 
להתקפות, וזה חידד והמחיש את הפריפריאליות 

הקיצונית של העיר. המוקד שלנו כעת הוא לי�
צור ביוספטל בסיס איכותי ומיומן של רופאים 
לתחומים הבסיסיים, כולל רפואה דחופה לחדר 
המיון, רפואה פנימית, ילדים, כירורגיה כללית 
וגינקולוגיה ומיילדות. זו סוגיה לאומית ואסט�
רטגית של ישראל בזמן שגרה ובזמני מלחמה, 
אז גם אילת עשויה להפוך מחדש למוקד של 

עשרות אלפי ישראלים שיפונו דרומה".
על פי הנתונים של יוסטפל, קופ"ח כללית 
ומשרד הבריאות עולה כי בבית החולים יש 
מעט מאוד מומחים בתחומי הרפואה הבסיסיים 
ומחסור קיצוני חריג מתמשך מזה שנים ברו�
פאים מומחים ומנוסים, כולל בתחומי הרפואה 
הדחופה בחדר המיון, רפואת הילדים, כירורגיה 
כללית, קרדיולוגיה, נוירולוגיה, רפואת נשים 

ואונקולוגיה.
מתמחים  רופאים  מאוד  מעט  יש  בנוסף, 
ביוספטל, זאת בניגוד למרבית בתי החולים 
בארץ, שם המתמחים מחזיקים למעשה על כת�
פיהם את העבודה הרפואית בשעות הערב והלי�

לה ובמהלך סופי השבוע. 
על המחסור הקשה ומסכן החיים ברופאים 
מומחים ביוסטפל חזר והתריע בשנים האחרונות 
ראש עיריית אילת אלי לנקרי בפני משרד הב�
ריאות, אבל עד עתה לא חל כל שינוי משמעותי. 
כך, למשל, במהלך 2023 שלח לנקרי מכ�
תבים לבר סימן טוב שבהם התריע בפניו על 

המצב הקשה. "לצערי, 68,000 תושבי אילת, 
ועוד מאות אלפי נופשים, עדיין זוכים לשי�
רותי רפואה נחותים בהרבה מישורים בהשוואה 
לאלו הניתנים בשאר חלקי ישראל, ונדרשת עוד 
כברת דרך ארוכה לעשות לשיפור השירותים", 

כתב לנקרי.

נדרשת תוכנית ייחודית
עוד התריע ראש העיר: "ראיתי, ואני עדיין 
רואה, בדאגה רבה את אלפי תושבי העיר הנז�
קקים לשירותי רפואה, ולעיתים בסיסיים, נא�
לצים להגיע למרכזים רפואיים במרכז הארץ, 
כאשר הדרך לעשות זאת הפכה לסיוט לאחר 
סגירת שדה דב. ברור כי נדרשת תוכנית ייחו�
דית לעיר בתחומי הבריאות, שהיעד המרכזי 
בה צריך להיות כי תושבי אילת יקבלו שי�
רותים רפואיים כמו כל יתר תושבי מדינת 

ישראל".
בסקר שנערך באפריל 2022 עבור עיריית 
אילת בקרב כ�500 מתושבי העיר עלה כי 59%
מכלל המשיבים ציינו שיש להם צרכים רפואיים 
שאינם מקבלים מענה באילת; 18% ציינו כי 
הם אושפזו מחוץ לעיר, כולל לטיפולים אונ�
קולוגיים, לניתוח ולבדיקות לילדים, ללידות 
וניתוחים בריאטריים. עוד עלה מהסקר כי 17%
מהמשיבים עברו בשלוש השנים שקדמו לסקר 
ניתוח ביוספטל, ושביעות הרצון של רובם ממנו 

היתה נמוכה או בינונית. בנוסף, כרבע מהנ�
שאלים במדגם ציינו שאושפזו בשלוש השנים 
האחרונות למדגם ביוספטל, כששביעות הרצון 
אצל 9% היתה "גבוהה מאוד", בקרב 36% מהם 
היתה "גבוהה", אצל 36% היתה "בינונית", ואצל 
18% היתה "נמוכה". עוד עלה מהסקר כי כמח�
צית מהמשיבים ציינו שהגיעו פעם או פעמיים 
לחדר המיון ביוספטל בשנה שקדמה לסקר, וכ�
מחציתם (44%) ציינו ששביעות הרצון שלהם 
מהטיפול במיון היתה "נמוכה" ו"נמוכה מאוד".
כפי שנחשף ב"ישראל היום" - אחד המאבקים 
שלנקרי מנהל כיום הוא לשנות את ההחלטה 
של המועצה להשכלה גבוהה (המל"ג), המסרבת 
לאשר הקמת פקולטה לרפואה באילת, שלה�
שקפתו תהווה אמצעי מרכזי לקידום זמינות 

ואיכות הרפואה באילת. 
מקופ"ח כללית נמסר בתגובה: "אנו מברכים 
על הקמת הוועדה. בחודשים האחרונים מושקע 
מאמץ גדול וחסר תקדים בהיערכות להתמו�
דדות עם תרחיש של אירוע רב נפגעים, וכל 
זאת לצד קליטה וטיפול בעשרות אלפי המפונים 

מהעוטף שפונו לאילת.  
"במשך שנים כללית משקיעה עשרות מי�
ליוני שקלים בשנה בקידום ובחיזוק בית החו�
לים, ומתוך מחויבות בלתי מתפשרת לב�
ריאותם של תושבי אילת והסביבה והמבקרים 
בעיר, במיוחד בזמנים של מתיחות ביטחונית. 
מומחים מובילים ברפואת ילדים, אונקולוגיה, 
פסיכיאטריה, קרדיולוגיה ותחומים נוספים 
מגיעים לאילת לטפל בתושבי המקום והס�
ביבה ואף נותנים ליווי וייעוץ רפואי מרחוק 

בהתאם לצורך".

רן רזניק

בעקבות המלחמה, משרד הבריאות מודה:

הטילים ששוגרו מתימן מגבירים את החשש מפני אירוע רב נפגעים √ קליטת עשרות אלפי מפונים הכפילה 

√ מנכ"ל משרד הבריאות,  את אוכלוסיית העיר √ וביה"ח "יוספטל", היחיד באזור, אינו ערוך לשאת בנטל

משה בר סימן טוב: "המלחמה והשינויים המחישו עד כמה בית חולים יציב באילת חשוב ברמה האסטרטגית"
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־הקמתה של פקולטה בינ
לרפואה  חדשה  לאומית 

באילת עשויה לקדם את מערכת 

הבריאות באילת ובערבה ולצמצם 

־את האפליה, הקיפוח וההזנחה המ
תמשכים של שירותי הבריאות 

בפריפריה הכי מרוחקת בישראל.

קופ"ח כללית - ארגון הבריאות 

הגדול במדינה שבבעלותו כמחצית 

מבתי החולים בארץ - כולל ביה"ח 

יוסטפל באילת, ראש עיריית אילת 

אלי לנקרי ורופאים בכירים מבתי 

חולים בארץ יזמו את הבקשה להקים 

את הפקולטה החדשה בעיר הדרומית 
ביותר בישראל. 

־"הקמת פקולטה בינלאומית לר
פואה בעיר הממוקמת בציר שלוש 

יבשות ושוכנת במשולש גבולות 

הכרחית לא רק לשיפור שירותי 

הבריאות החסרים באילת, אלא גם 

להגשמת חזון הפרחת השממה בנגב, 

למימוש הסכמי אברהם וחיזוק מדינת 

ישראל כולה", אומר לנקרי ל"ישראל 

־היום". "אנו יודעים כי פקולטה בינ
לאומית לרפואה באילת תהווה מנוף 

צמיחה לעיר, הסובלת כבר שנים 

משירותי רפואה נחותים ומארחת 

יותר מ־3 מיליון תיירים בשנה. כמו 

־כן, היא תהווה מקור משיכה לסטו
דנטים לרפואה מכל קצות העולם 

־ותסייע בעידוד עלייתם של סטו
דנטים יהודים, אשר בהמשך ימצאו 

כאן את עתידם. אני סבור כי מדובר 

במהלך שעשוי להיות גיים צ'יינג'ר 
לאזור כולו".

ידי  על  הוגשה  עצמה  הבקשה 

חברת "מדיקל דוקטור", שעוסקת זה 

20 שנה בהכנת סטודנטים ישרא־ ־כ

לים ללימודי רפואה בחו"ל. התוכנית 

־היא להקים את הפקולטה בחסות אק
דמית של אוניברסיטאות באיטליה, 

בצ'כיה ובקרואטיה שלהן פקולטות 

מובילות ברמה עולמית לרפואה. 

הבקשה נסמכת גם על ההסכמה של 

־"כללית" לשתף פעולה עם הפקול
טה לרפואה באילת, "נוכח החשיבות 

הלאומית ש'כללית' רואה בהגדלת 

מספר הרופאים ובחיזוק הפריפריה 

בכלל ובאילת בפרט", כך כתבה עוד 

בספטמבר ד"ר אורלי וויינשטיין, 

־ראש חטיבת בתיה"ח ב"כללית", בה
צהרת הקופה שבה התחייבה לאפשר 

לסטודנטים בפקולטה החדשה ללמוד 

באופן מעשי ביוספטל ובעוד בתי 
חולים של הקופה. 

־הבקשה להקמת הפקולטה, המת
פרסת על פני 600 עמודים, הוגשה 

למל"ג ב־1 באפריל. "לאורך שנים 

רבות", נכתב בה, "בשל היעדר מרכז 

־רפואי מתקדם בעל סטנדרטים בי
־נלאומיים בעיר אילת, סבלו וסוב

לים תושבי אילת והערבה מהיעדר 

שירותי רפואה מתקדמים ונאותים, 

שרק הלכו והצטמצמו עקב קשיים 

־רבים בביסוס אילת כיעד אטרקטי
בי עבור רופאי ישראל. הגשמת חזון 

בית הספר לרפואה באילת מהווה 

הזדמנות היסטורית לחזק את העיר 

ולהובילה לעתיד רפואי איכותי בעל 

מצוינות רפואית ואקדמית".

רק אוניברסיטאות מכאן

למועצה להשכלה גבוהה נדרשו 

רק פחות משבועיים כדי להחזיר 

־תשובה שלילית. דחיית הבזק מס
תמכת ברובה על תשובה שלילית 

שניתנה לבקשה דומה עוד לפני 

21 שנה, שלפיה רק אוניברסיטאות 

בישראל שלהן פקולטות לרפואה 

רשאיות לקיים ולהפעיל ישירות 

־הכשרה קלינית לרופאים בבתי חו
לים בארץ, וההצעה החדשה "אינה 

מבטיחה פיקוח אקדמי מספק וסביבה 

מחקרית הנדרשת ללימודי רפואה".

־הדחייה עוררה זעם רב. ראש עי
ריית אילת כתב לד"ר ורדה בן שאול, 

מנכ"לית המל"ג: "תמוהה בעיניי 

־העובדה כי השבתם במהירות מו
פרזת תשובה אמורפית ומופשטת 

לבקשה רצינית ומעמיקה, שהיא 

תוצאה של עבודה יסודית של יותר 

משנתיים וחצי. הרושם שקיבלנו 

־מכם הוא שפנייתנו נפלה על אוז
ניים ערלות ומזלזלות. לא זו אף זו, 

היא כמעט 'העתק־הדבק' לתשובה 

קודמת ששלחתם אלי. כנבחר ציבור 

וכראש קהילה אני חש חוסר נוחות 

מהתנהלות חסרת אחריות זו ומסרב 

־לקבל כי בהינף קולמוס אתם סות
־מים את הגולל על עבודה משמעו

תית ויצירתית, אשר עשויה להביא 

לפריצת דרך בתחום שירותי הרפואה 

ולהיטיב עם בריאות תושבי אילת 
וישראל כולה".

ומנכ"ל  מייסד  כהן,  ד"ר משה 

"מדיקל דוקטור": "תשובת המל"ג 

הפריפריה  נחיתות  את  מנציחה 

אנושה  פגיעה  דה־פקטו  ומהווה 

בשירותי הבריאות לעיר אילת. כולי 

אמונה ותקווה שנצליח לשלב ידיים 

עם כל השותפים לחזון ובסוף נביא 

אותו למימוש בהקדם".

אין פיקוח אקדמי מספק

מ"כללית" נמסר: "אנו שותפים 

למיזם מתוך הבנה כי יביא לחיזוק 

משמעותי של ביה"ח יוספטל ושל כל 

אזור אילת, ומובן שיתרום להגדלת 

־מספר הסטודנטים והרופאים ביש
ראל. גוף כמו כללית ערוך להעמיד 

מומחים מכל התחומים לצורך לימוד 

איכותי של המקצוע".

מהנהלת המל"ג נמסר בתגובה: 

־"מדינת ישראל חווה משבר עקב מח
סור בהכשרת רופאים. המל"ג רתומה 

־למשימה זו ופועלת להגדלת המכ
סות בפקולטות הקיימות ובפתיחת 

פקולטות חדשות, בכפוף לעמידה 

בדרישות הסף ללימודי הרפואה. 

תשובת המל"ג ונימוקיה מדברים 

בעד עצמם, ועיקרה הוא כי תוכנית 

־לימודים לרפואה אינה יכולה להת
קיים על ידי שלוחה מחו"ל, שכן היא 

אינה מבטיחה פיקוח אקדמי מספק 

־וסביבה מחקרית כפי שמתחייב בלי
מודי רפואה".

מחר יתקיים באילת כנס מיוחד, 

שבו תוצג היוזמה החדשה. בכנס 

הב שר  דברים  לשאת  ־מיועדים 
ריאות, השרה להגנת הסביבה ושר 

הנגב, הגליל והחוסן הלאומי.

מי מכשיל הקמת פקולטה 
ללימודי רפואה באילת?

המשקיעים קיימים, הגב האקדמי הבינלאומי קיים, קופות החולים רוצות, אבל למועצה להשכלה גבוהה נדרשו 

רק 10 ימים כדי לומר: לא תקום ולא תהיה √ שר החינוך, יואב קיש, החליט לקיים דיון חוזר בבקשה

צילום: יהודה בן יתח אלי לנקרי
ד"ר משה כהן

ד"ר אורלי וויינשטיין

רן רזניק

ראש עיריית אילת: 
"נפלנו על אוזניים 
ערלות ומזלזלות"

יוזם הפרויקט: "תשובת 
המל"ג מנציחה את 
נחיתות הפריפריה"

קופ"ח כללית: "קיימת 
חשיבות לאומית 
בחיזוקה של אילת"

חשיפה
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"יוספטל", בית החולים הכללי הקטן ביותר בישראל, עם 65
מיטות אשפוז, אמור לתת מענה לתושבי אילת והערבה הדרומית 

ולאירועי חירום ביטחוניים שעלולים להתרחש בעיר בכל עת 

ראש עיריית אילת אלי לנקרי: "אני רואה בדאגה רבה את אלפי 
תושבי העיר נאלצים להגיע למרכזים רפואיים במרכז הארץ, 

כאשר הדרך לעשות זאת הפכה לסיוט לאחר סגירת שדה דב" 

רק 65 מיטות אשפוז ביוספטל   

מחסור חמור בכוח אדם. יוספטל 

צילום: אורן בן חקוןלנקרי. התריע על ההזנחה בשירותי הבריאות  בר סימן טוב. הכיר בבעיה  

"המחסור הקיצוני
ברופאים באילת

הפך לבעיה לאומית"

תח
ן י

ה ב
הוד

ם: י
ילו

צ

תח
ן י

ה ב
הוד

ם: י
ילו

צ

תח
ן י

ה ב
הוד

ם: י
ילו

צ

סן
לח

י ב
רונ

ם: 
ילו

צ

חשיפה

מימין, ד"ר רון ברנט מביה"ח שניידר וד"ר דאהר אגבאריה, מנהל המחלקה לרפואה דחופה בביה"ח יוספטל

לראשונה: חדר מיון לילדים 
ולנוער נפתח בביה"ח יוספטל
 יופעל בשיתוף מומחים שיגיעו מדי שבוע לאילת מביה"ח לילדים שניידר שבפתח תקווה - 

ויפחיתו את הצורך של ילדי אילת לקבל שירותי רפואה מתקדמים מחוץ לעיר

ד"ר רון ברנט, מנהל המיון בביה"ח שניידר: 
"בכירי המחלקה שלנו ייסעו לאילת בכל שבוע, 

שם ידריכו את רופאי הבית בגישה העדכנית 
והמיטבית לטיפול בילדי אילת והערבה"

רן רזניק

"ישראל היום"-  3.6.24. "בעיה לאומית" באילת

"ישראל היום"   - 11.9.24 
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